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PROTOKÓŁ NR XVIII/08 
z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 25 kwietnia 2008 r. 
w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 
Ustawowa liczba radnych 27 
Stan faktyczny radnych  27 
Radni obecni    26 
 
Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie XVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XVIII sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego za rok 2007: 

a) wystąpienie Przewodniczącego Zarządu Powiatu Zgierskiego, 
b) wysłuchanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o sprawozdaniu                    

z wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego za rok 2007, 
c) wysłuchanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu Zgierskiego za rok 2007, 

d) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania 
budŜetu Powiatu Zgierskiego za rok 2007 i wniosku do Rady Powiatu Zgierskiego              
o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2007, 

e) przedstawienie opinii stałych komisji Rady Powiatu Zgierskiego o wykonaniu budŜetu 
Powiatu Zgierskiego za rok 2007, 

f) dyskusja. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2007. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za 

rok 2007 z tytułu wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego. 
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zaopiniowania wniosku o czasowe zaprzestanie działalności Oddziału Chorób 
Wewnętrznych i Oddziału dla Przewlekle Chorych w Powiatowym Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Zgierzu; 

b) zmiany uchwały Nr IX/80/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 czerwca 2007r.                
w sprawie zasad i trybu udzielania ulg w spłacaniu naleŜności pienięŜnych, do których 
nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, przypadających Powiatowi      
i jego jednostkom organizacyjnym; 

c) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom niepublicznym; 
d) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007 r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008 – druk „A”; 
e) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007 r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008 – druk „B”; 
f) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007 r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008 – druk „C”. 
9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 
10. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Oświadczenia i wnioski radnych. 
13. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
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14. Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego Józef Dziemdziela otworzył XVIII sesję Rady 
Powiatu Zgierskiego o godz. 1005 .  
Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności, którą podpisało 24 radnych. 
Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  
w Zgierzu oraz gości, w tym: przedstawiciela Komendy Powiatowej Policji w Zgierzu, 
Komendanta Powiatowego Państwowej StraŜy PoŜarnej w Zgierzu. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady oświadczył, iŜ realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego, wprowadza do 
porządku obrad XVIII sesji w pkt 8 projekty uchwał w sprawach: 
1) wyraŜenia zgody na udzielenie Energetyce Boruta Sp. z o.o. bonifikaty od ceny sprzedaŜy 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Zgierskiego połoŜonej w Zgierzu przy                 
ul. Chemików 5a; 

2) zmiany uchwały Nr XVI/156/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 lutego 2008r.                 
w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówek szkolnych. 

Wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 17.04.2008r. stanowi załącznik nr 4                          
do protokołu. 
 
Starosta Zgierski Jacek Socha w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił wniosek o wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/176/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 28 marca 2008r. w sprawie upowaŜnienia Zarządu Powiatu 
Zgierskiego do zaciągnięcia zobowiązań na realizację zadania pn. „Budowa sali 
gimnastycznej przy ZSZ w Aleksandrowie Łódzkim”. Konieczność taka wynika z faktu,               
iŜ zgodnie z wymogami określonymi przepisami prawa nastąpiła aktualizacja kosztorysu 
inwestorskiego, z której wynika niestety wzrost kosztów całej inwestycji o kwotę 599.981 zł. 
Wynika to ze wzrostu cen usług budowlanych, materiałów budowlanych co wiąŜę się równieŜ 
ze zwiększeniem procentowo kosztów nadzoru inwestorskiego. Wskazana kwota brana 
byłaby pod uwagę w przyszłym roku budŜetowym.   
Pismo Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 25.04.2008r. w przedmiotowej sprawie stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Zarządu.  

Za przyjęciem głosowało  25 radnych 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. 
 
Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XVIII sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
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5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego za rok 2007: 
a) wystąpienie Przewodniczącego Zarządu Powiatu Zgierskiego, 
b) wysłuchanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o sprawozdaniu                   

z wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego za rok 2007, 
c) wysłuchanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi 
Powiatu Zgierskiego za rok 2007, 

d) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z wykonania 
budŜetu Powiatu Zgierskiego za rok 2007 i wniosku do Rady Powiatu Zgierskiego  
o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2007, 

e) przedstawienie opinii stałych komisji Rady Powiatu Zgierskiego o wykonaniu budŜetu 
Powiatu Zgierskiego za rok 2007, 

f) dyskusja. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu Powiatu 

Zgierskiego za rok 2007. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za 

rok 2007 z tytułu wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego. 
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zaopiniowania wniosku o czasowe zaprzestanie działalności Oddziału Chorób 
Wewnętrznych i Oddziału dla Przewlekle Chorych w Powiatowym Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Zgierzu; 

b) zmiany uchwały Nr IX/80/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 czerwca 2007r.  
w sprawie zasad i trybu udzielania ulg w spłacaniu naleŜności pienięŜnych, do których 
nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, przypadających Powiatowi  
i jego jednostkom organizacyjnym; 

c) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom niepublicznym; 
d) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  27 grudnia 2007 r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008 – druk „A”; 
e) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  27 grudnia 2007 r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008 – druk „B”; 
f) zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007 r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008 – druk „C”; 
g) wyraŜenia zgody na udzielenie Energetyce Boruta Sp. z o.o. bonifikaty od ceny 

sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Zgierskiego połoŜonej  
w Zgierzu przy ul. Chemików 5a; 

h) zmiany uchwały Nr XVI/156/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 lutego 
2008r. w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówek szkolnych; 

i) zmiany uchwały Nr XVII/176/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                            
28 marca 2008 r. w sprawie upowaŜnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do 
zaciągnięcia zobowiązań na realizację zadania  pn. „Budowa sali gimnastycznej przy 
ZSZ w Aleksandrowie Łódzkim”. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 
Rady Powiatu. 

10. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Oświadczenia i wnioski radnych. 
13. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
14. Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 
Radni otrzymali ustalony porządek. 
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Ad. 3 
Uwag do protokołu z XVII sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XVII sesji. 
Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  
 
Ad. 4 
Radna Maria Sobczak złoŜyła 2 interpelacje: 
1) w sprawie II edycji rządowo-samorządowego programu „Moje boisko – ORLIK 2012”; 
2) w sprawie MłodzieŜowego Domu Kultury w Zgierzu. 
Interpelacje stanowią załącznik nr 6 i 7 do protokołu. 
 
Radny Henryk Tomczak złoŜył następujące interpelacje: 
1. W Statucie Powiatu Zgierskiego wskazany jest 7 dniowy termin dostarczenia radnym 

materiałów przed sesją. Dzisiaj jest sesja absolutoryjna. Materiały do radnego dotarły 3 
dni przed sesją, a dokładnie w poniedziałek po południu. Radny zwrócił się do 
Przewodniczącego Rady, aby materiały były wysyłane tak, aby na czas docierały do 
radnych.  Prosi o wyjaśnienie tej sytuacji.    

2. Minął kolejny miesiąc, ile wniosków Zarząd Powiatu złoŜył jeśli chodzi o pozyskanie 
środków unijnych. 

3. Czy Zarząd Powiatu pracuje nad koncepcją przyszłości Powiatowego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Zgierzu. W placówce tej sytuacja zmienia się na lepsze, wydawane są 
pieniądze powiatowe, są ściągane pieniądze z zewnątrz. Jaka jest strategia Zarządu czy 
prywatyzacja, czy rozszerzenie działalności w ramach istniejącego w tej strukturze 
ZOZu, czy moŜe ograniczanie. Radny chciałby wiedzieć jakie są kierunki. Czy Zarząd 
nad tym pracuje - jeŜeli tak to jaka jest koncepcja i na jakim etapie jest sprawa.  

 
Przewodniczący Rady odnosząc się do interpelacji w sprawie materiałów na sesje i komisje 
powiedział, Ŝe nie zdarza się, Ŝeby materiały wyszły później jak na 2 tygodnie przed sesją.   
W tym przypadku jest to sprawa poczty, gdyŜ stempel pocztowy przyjęcia był wczesny, 
natomiast dostarczenie materiałów było późne. W przypadku nieotrzymania korespondencji  
w odpowiednim terminie moŜna zawsze w Biurze Rady pobrać dodatkowy egzemplarz 
materiałów.  
  
Opinie Komisji stałych Rady Powiatu Zgierskiego do materiałów i projektów uchwał 
zgłoszonych na XVIII sesję stanowią załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad. 5a) 
Uchwała Nr 14/48/08 Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 19 marca 2008r. w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego za 2007 rok stanowi 
załącznik nr 9  do protokołu. 
 
Uchwała Nr 17/62/08 Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 2 kwietnia 2008r. w sprawie 
zmiany uchwały nr 14/48/08 z dnia 19 marca 2008r. w sprawie przyjęcia sprawozdania                 
z wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego za 2007 rok stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 
 
Informacja Zarządu Powiatu Zgierskiego z realizacji powiatowego programu współpracy  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego w roku 2007 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Przewodniczący Zarządu Jacek Socha  przedstawił sprawozdanie z wykonania budŜetu 
Powiatu Zgierskiego za rok 2007r.  
 
Ad. 5b) 
Uchwała Nr I/20/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 
9 kwietnia 2008 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu Zarządu Powiatu Zgierskiego  
z wykonania budŜetu za 2007 rok stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Skarbnik Powiatu Jarosław Sosnowski odczytał przedmiotową uchwałę.  
 
Ad. 5c) 
Uchwała Nr I/21/2008 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 
9 kwietnia 2008 roku w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego                
o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za wykonanie budŜetu za rok 2007 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Skarbnik odczytał przedmiotową uchwałę.  
 
Ad. 5d) 
Opinia z wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego za rok 2007 przyjęta na 15 posiedzeniu 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego w dniu 2 kwietnia 2008r. stanowi załącznik    
nr 14 do protokołu. 
 
Uchwała Nr 15/2/08 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 2 kwietnia 2008r.          
w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 2007 
stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Grzegorz Kwiatkowski odczytał ww. dokumenty.  
 
Ad. 5e 
Przewodniczący Rady  przedstawił opinie Komisji do sprawozdania z wykonania budŜetu 
Powiatu Zgierskiego za 2007 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego radny Bogusław Czekała 
przypomniał, Ŝe Komisja prosiła o informację odnośnie naliczania i rozliczania rezerwy 
ogólnej. Poprosił, aby stosowną informację radni uzyskali jeszcze przed głosowaniem.   
 
Radny Krzysztof Kozanecki przedstawił opinię Klubu Radnych Platforma Obywatelska do 
sprawozdania z wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego za 2007 rok. Klub Radnych 
podobnie jak Komisja Rewizyjna, podobnie jak Regionalna Izba Obrachunkowa uwaŜa,              
Ŝe sprawozdanie zostało wykonane bardzo ładnie, bardzo dobrze i teŜ do tej części wykonania 
budŜetu nie wnosi Ŝadnych zastrzeŜeń. Niemniej jednak Klub Radnych uwaŜa,                                  
Ŝe największym grzechem Zarządu w zakresie szeroko rozumianej polityki finansowej jest 
zbyt małe planowanie pracy. Chodzi o to, Ŝe bardzo często radni są zaskakiwani projektami 
uchwał dotyczącymi zmiany budŜetu wprowadzanymi w dniu obrad sesji, albo na dzień lub                
2 dni przed sesją. Oczywiście radni rozumieją, Ŝe mogą być takie sytuacje, kiedy jest to                  
z róŜnych względów konieczne czy teŜ niezbędne, są jednak przekonani, Ŝe temu Zarządowi 
trafia się to zbyt często. Było to juŜ przedmiotem uwag, zapytań i próśb radnych; część                     
z nich teŜ rozumiał Przewodniczący Rady i przychylał się do  zdania radnych. Radni uwaŜają,                      
Ŝe zwłaszcza w sprawach majątkowych powinna być  szanowana rola radnych, bo po to 
zostali wybrani by stanowić o podziale środków finansowych. Natomiast gdy radni są 
zaskakiwani, gdy mają kilkanaście czy kilkadziesiąt minut ewentualnie godzinę czy dwie to 
jest zbyt mało. A problem wcale nie jest błahy bo budŜet był zmieniany 18 razy, a skutki tych 
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zmian to przeszło 4,5 miliona złotych. I z tego duŜa część projektów uchwał była dawana 
właśnie w tym trybie albo w dzień sesji, albo 2, 3 dni przed sesją, takŜe Komisje musiały 
obradować w dzień sesji by wydać opinię. Radni uwaŜają, Ŝe część z tych projektów nie była 
wprowadzana potrzebą chwili, tylko Ŝe chodziło o osłabienie roli Rady, by utrudnić Radzie  
właściwe podejmowanie decyzji. Takie działanie będzie budziło wątpliwości do czystych 
intencji Zarządu, bo nikt chyba nie lubi być zaskakiwany, zwłaszcza wtedy, jeśli ma podjąć 
decyzję, za którą będzie odpowiadał u siebie wśród znajomych czy w instytucjach , w których 
decyzje finansowe Rady Powiatu będą obowiązywały. „Wiemy w jak trudnych warunkach 
powiat działa, w jakich skrępowanych jest i przepisami i kwotami Zarząd. Dlatego tym 
bardziej potrzebna jest głęboka staranność do całego procesu legislacyjnego dotyczącego 
podziału tych szczupłych środków, które wspólnie nam powierzono do gospodarowania.” 
Radny jeszcze raz zaapelował do Zarządu, aby szanował rolę Rady i ze szczególną 
ostroŜnością  i starannością przedstawiał radnym projekty uchwał  w sprawie podziału 
środków budŜetowych tak, by radni z całą odpowiedzialnością mogli podejmować  decyzje           
w tym zakresie. 
Następnym elementem osłabiającym funkcjonowanie Zarządu w zakresie majątkowym jest 
powierzanie gminom zadań powiatowych. Ozorków od jakiegoś czasu zajmuje się drogami, 
Aleksandrów od jakiegoś czasu przejął MDK. W ogóle  następuje taka tendencja do pozbycia 
się zadań własnych powiatu i powierzenia ich gminom. Jeśli tak dalej pójdzie to pod koniec 
tej kadencji Zarządowi Powiatu zostanie niewiele funkcji do wypełniania. Wyjdzie na to,              
Ŝe tylko uchwalenie budŜetu potem udzielenie absolutorium i koniec i właściwie w takiej 
sytuacji Rada spotka się tylko 2 razy w roku. Wydaje się, Ŝe nie tędy droga. Radni wiedzą,            
Ŝe jest mało pieniędzy, ale przekazywanie zadań powiatowych gminom powoduje, Ŝe tak na 
dobrą sprawę stawiamy znak zapytania nad sensem istnienia powiatu. Czy Zarząd chce 
podciąć gałąź, na której sam siedzi? Radny pozostawił to pytanie jako pytanie retoryczne.  
Trzecia sprawa, która nurtuje Klub Radnych to brak jasnej, spójnej, przejrzystej polityki              
w zakresie dróg. Drogi powiatowe to jedna z potęŜniejszych gałęzi gospodarowania powiatu. 
Dróg jest duŜo, potrzeby są duŜe i podobnie jak z tymi uchwałami budŜetowymi radni są 
bardzo często zaskakiwani, Ŝe na sesji mają projekt uchwały by wspomóc finansowo remont 
drogi połoŜonej w tym czy w innym fragmencie powiatu i tak na dobrą sprawę większość 
radnych nie wie, dlaczego akurat w tym krańcu powiatu naleŜy remontować tę, a nie inną 
drogę. Większość z radnych posiada samochody, jest uŜytkownikiem dróg i wie, Ŝe  ich stan 
jest generalnie fatalny. Tak na dobrą sprawę, gdyby budŜet był 2 razy taki jaki jest to i tak nie 
wystarczyłoby na sensowne i przewidywalne w czasie naprawienie wszystkich dróg 
powiatowych, ale tym bardziej potrzeba jakiegoś planu remontu dróg, tak by radni mogli 
swoim wyborcom tłumaczyć, Ŝe remontowanie dróg w danej gminie ma sens taki i taki i jak 
będzie to wyglądało w kolejnych latach. Radni tego nie wiedzą, jak równieŜ nie wiedzą czy 
sensownie decydują o naprawie akurat dróg w tamtym miejscu a nie w innym. Dlatego radni 
uwaŜają, Ŝe teŜ jest to część nieplanowej gospodarki i powiatowymi moŜliwościami 
finansowymi, ale takŜe realizowaniem budŜetu.  Wprawdzie wydaje się, Ŝe to co radny mówi 
nie dotyczy samego absolutorium, samego sprawozdania, ale chciałby zwrócić uwagę,                 
Ŝe wszystkie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej kończą się takim akapitem 
„Niniejsza opinia oparta jest wyłącznie na wynikach analizy przedłoŜonych przez Zarząd 
Powiatu Zgierskiego dokumentów i dotyczy jedynie formalno-prawnych aspektów 
wykonywania budŜetu”(…). Radni mówiąc kolokwialnie nie czepiają się właśnie formalno-
prawnej strony wykonania budŜetu, ale tego wszystkiego co jest około budŜetu i wpływa na 
jego kształt. Starosta pewnie odpowie, Ŝe Rada podejmowała takie, a nie inne uchwały. Tak, 
ale chodzi o to w jakiej formie i w jakich sytuacjach byli stawiani radni, by podejmować 
takie, a nie inne uchwały, które stanowiły analizowany kształt budŜetu. 
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Radny Krzysztof Kozłowski oznajmił, Ŝe Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość 
przeprowadził dogłębną, dokładną analizę prac Zarządu. W zasadzie to był pierwszy budŜet 
wykonywany przez obecny Zarząd. Zmiany wprowadzone w tym budŜecie przez Zarząd Klub 
uznał za celowe. Bezsprzecznym sukcesem Zarządu była inwestycja skrzyŜowania 
„majowego” jak równieŜ termomodernizacja szkół. Opinie: Komisji Rewizyjnej jak równieŜ 
pozostałych Komisji Rady oraz RIO nie budzą Ŝadnych zastrzeŜeń. Klub Radnych PiS będzie 
głosował za podjęciem uchwał: w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu 
Powiatu Zgierskiego za rok 2007 oraz w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Zgierskiego 
absolutorium za rok 2007.   
 
Radny Henryk Tomczak w imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa powiedział,           
Ŝe po raz pierwszy Rada ocenia pełny rok działalności budŜetowej tego Zarządu, zarówno 
jeśli chodzi o konstrukcję jak i wykonanie. Obecny Zarząd został wybrany przez koalicję, 
która jest wyjątkowa na mapie politycznej Polski.  Koalicja utworzona przez ugrupowania 
dalekie od siebie programowo, dalekie jeśli chodzi o styl sprawowania władzy. Po utworzeniu 
tej koalicji tak niekonwencjonalnej i odwaŜnej wiele osób spodziewało się takŜe odwaŜnego 
zarządzania, odwaŜnych decyzji, niekonwencjonalnego działania. A niestety  jeśli chodzi                
o  działanie taka sytuacja się nie wydarzyła.  To co cechowało funkcjonowanie Zarządu to 
bardziej wyczekiwanie, asekuracja i stagnacja.  
Przechodząc do meritum sprawy do sprawozdania z wykonania budŜetu Klub Radnych 
większych zastrzeŜeń nie ma poza  jednym zdarzeniem, gdzie Zarząd w porę nie wiedział             
o zobowiązaniu wymagalnym i ratował sytuację kolejną uchwałą. Jednak ocena roku 
działalności to nie tylko sprawozdanie budŜetowe i słupki, ale takŜe ocena jeśli chodzi                    
o inicjatywę, zarządzanie, troskę o majątek powiatu i troskę o pieniądze powiatowe. „Podam 
szanowni państwo kilka przykładów z jaką troską do tego podchodziliśmy mimo uzasadnienia 
często bardzo słabego. Wspomnę o inwestycji na ul. 1 Maja w Zgierzu. Dobrze,                                
Ŝe i Generalna Dyrekcja i Miasto Zgierz i Powiat Zgierski zrobiły tą inwestycję. Natomiast 
zupełnie niezrozumiałe jest to, Ŝe w sytuacji, kiedy myśmy swoją część zadania wykonali 
miasto nie dało rady, no to co robimy -  ofiarowujemy miastu 750.000 zł. Druga rzecz, która 
dla mnie była zadziwiająca to jest sposób, Ŝe tak powiem pozbycia się nieruchomości na              
ul. Sokołowskiej. O ile w pierwszym zdarzeniu, gdzie przekazujemy  budynek zamieszkały 
przez lokatorów miastu jest to zrozumiałe, gospodarki mieszkaniowej powiat nie prowadzi             
w związku z tym uzasadnienie było. Natomiast pozostały budynek tak naprawdę oddaliśmy 
za darmo, bo za 1% wartości (wartość określili śmy sobie na kilka milionów). Chcę 
przypomnieć 5 lat temu w tym kompleksie został sprzedany budynek dla Sądu Rejonowego 
za dobre pieniądze. Oprócz tego, Ŝe rozwiązaliśmy problem instytucji publicznej, zarobiliśmy 
pieniądze. Tutaj zabrakło, zabrakło takiej inicjatywy idącej w kierunku być moŜe promocji 
sprzedaŜy, być moŜe zamiany moŜe z miastem Zgierzem zamiany na inną nieruchomość, 
która byłaby nam potrzebna i byłaby ewentualnie dla nas atrakcyjna. Okazało się proszę 
państwa, Ŝe tego wysiłku zabrakło i tak duŜy majątek Ŝeśmy, Ŝe tak powiem, lekką ręką 
stracili. Proszę państwa jest w Polsce taka Gmina Kleszczów, która posiada tak duŜe 
pieniądze,  Ŝe ogłasza granty i obdarowuje okoliczne samorządy przyznając im róŜnej 
wielkości pieniądze na realizacje inwestycji. W sytuacji takiej, kiedy nam brakuje na oświatę, 
na wiele rzeczy, na budowę dróg takie gospodarowanie majątkiem moim zdaniem jest bardzo 
dalekie od oczekiwanego.  
Następna kwestia to jest oczywiście sposób przygotowania inwestycji drogowych, ale nie 
tylko, Ŝeby w tym najlepszym okresie dla samorządów w Polsce pozyskiwać pieniądze 
unijne. Są proszę państwa znane powiaty, miasta, gminy gdzie po kilkanaście milionów 
rocznie ściąganych do budŜetu po to, Ŝeby jak najlepiej w tych najlepszych latach te pieniądze 
wykorzystać. U nas niestety dzieje się tak, Ŝe pieniądze są na inwestycje rozpraszane, zamiast 
kumulowane, nie przygotowywane są dobre wnioski, Ŝeby z tych pieniędzy skorzystać. 
Podsumowując  stworzona przez koalicję konstrukcja Zarządu zawiodła. Zarządu , który od 
prawicy do lewicy został utworzony i Ŝeby juŜ był pełny obraz polityczny to w tej koalicji 
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jeszcze mamy Skarbnika z Samoobrony czy teŜ w spadku po Samoobronie - takŜe przekrój 
polityczny mamy pełny. Klub Radnych Wspólnoty Samorządowej nie moŜe pochwalać 
postaw, które postawiły na bezczynne trwanie i na taki zachowawczy sposób zarządzania 
powiatem.” 
 
Radny Paweł Wawrzyńczak oświadczył, iŜ Klub Radnych Samorządowo-Ludowy 
interesował  się rzetelną gospodarką, wykonaniem budŜetu i zaoszczędzeniem wydatków, 
które w tym budŜecie nastąpiło. To były duŜe osiągnięcia Zarządu i wszystkich radnych.              
KaŜdy radny miał prawo do pytań na kaŜdej Komisji i na kaŜde z pytań była odpowiedź 
konkretna. TakŜe nie moŜna powiedzieć, Ŝe jest jakaś grupa czy koalicja, która sprawuje tutaj 
władzę, bo właściwie o wszystkim decydują radni. Starosta był zawsze dyspozycyjny jeŜeli 
chodzi o odpowiedzi. Klub Samorządowo-Ludowy nie ma Ŝadnych zastrzeŜeń co do 
wykonania budŜetu, bo rachunki są jednoznacznie wykonane bardzo poprawnie,                           
są oszczędności. Radni Klubu zastanawiali się nad sposobem przygotowywania i zmianami 
budŜetu, które następowały wiele razy, ale wynikało to z pewnego sposobu pozyskiwania 
środków na inwestycje przy współudziale z gminami To przekonało radnych, Ŝe te zmiany nie 
rzutowały negatywnie na budŜet, a wprost przeciwnie tworzyły nowe szanse zrealizowania 
innych jeszcze obiektów budowlanych. Klub Samorządowo-Ludowy nie podchodzi do 
dzielenia kto jest z jakiej partii politycznej, są zawsze z ludźmi, którzy chcą dobra Powiatu 
Zgierskiego, dobrego wykonania budŜetu. Są za tym Ŝeby przestać tymi kryteriami 
politycznymi rozmawiać, dyskutować, Ŝeby wszyscy się wzięli do roboty, bo kaŜdy jeŜeli są 
zastrzeŜenia moŜe je zgłosić w odpowiednim czasie na Komisji i z pełną powagą. I to chyba 
jest najwaŜniejsze. Klub Radnych Samorządowo-Ludowy będzie głosował za udzieleniem 
absolutorium i za dalszym rozwojem Powiatu Zgierskiego.   
 
Radny Józef Dziemdziela w imieniu Klubu Radnych Bezpieczny Powiat wypowiedział się 
następująco: „jest to okazja na pewno do podsumowania minionego roku. Tym bardziej padły 
tu i zdania o takiej pewnej koalicji, o której moŜe nie mówiliśmy od samego początku,               
ale porozumienia - niektórzy mówią egzotycznego, a ja chcę powiedzieć, Ŝe moŜe ponad 
podziałami partyjnymi. Myślę, Ŝe panie radny Tomczak akurat nie trafił pan  chyba tutaj na 
grunt taki podatny politycznie. Jestem związany z polityką co najmniej od 10 lat, czyli od 
powstania powiatu, wcześniej miałem inną profesję i chcę powiedzieć, Ŝe chyba po raz 
pierwszy jestem w tak duŜym moŜna powiedzieć dobrym towarzystwie, gdzie bardzo często 
kaŜdy z nas politykę, przynaleŜność partyjną troszeczkę zostawia na boku i myśli  o tym  do 
czego został tu powołany, wybrany przez naszych mieszkańców, naszych wyborców. To 
znaczy do tego Ŝebyśmy tym powiatem przez 4 lata w dobry sposób zarządzali i prowadzili. 
Oczywiście pewnej polityki, pewnych zadań, pewnych działań nie da się zrobić tak jakby to 
sobie człowiek wymarzył, a czasem trzeba oprzeć te działania na realiach, a szczególnie na 
środkach finansowych. Ja byłem na takim dobrze zorganizowanym IV Ogólnopolskim Forum 
Samorządowym, wiele tam słów padało i od samorządowców i od naukowców, Ŝe tyle 
władzy ile pieniędzy. I bym powiedział w powiecie równieŜ tyle władzy ile pieniędzy chociaŜ 
tych pieniędzy jest coraz więcej i coraz więcej władzy, ale wydatków sztywnych jest bardzo 
duŜo. Szczecin nam zaprezentował na przykładzie gminy miasta piękne plany, wizje.                    
W powiecie nie da rady pewnych rzeczy prowadzić tak jak moŜna je prowadzić w mieście, 
gminie gdzie faktycznie dochody własne inaczej się kształtują i te wolne środki, które mogą 
być wykorzystane do realizacji pewnych wizji, pewnych tworów takich na przyszłość jest 
maksymalnie ograniczona. Wracając do kontekstu politycznego myślę, Ŝe tą grupę osób, 
radnych, którzy przynaleŜą do róŜnych partii od prawa na lewo połączyła przede wszystkim 
troska o powiat. Sądzę, Ŝe przez ten ponad rok czasu, który właśnie sumujemy moŜemy sobie 
wszyscy powiedzieć, Ŝe spotkali się ludzie, którzy chcą duŜo zrobić i nie przeciągając 
Ŝadnych strun, Ŝadnych kierunków upolitycznienia bardzo mocnego. Nasz Klub chociaŜ jest 
bardzo lewicowy, bo na 4 osoby 3 członków jest SLD, to jednak teŜ przygarnął czwartą 
osobę. Nazwał się nieco inaczej, bo nie wszyscy są członkami partii lewicowej. Po to między 
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innymi, Ŝe chcemy jak najwięcej włoŜyć, dać z siebie do pracy tej Rady i III kadencji, 
powiatu, aby ona była za 2,5 roku sumowana bardziej pozytywnie. Było tu takŜe wskazane, 
Ŝe  Skarbnik jest jeszcze z innego ugrupowania. Świadczy to o tym, Ŝe jeŜeli człowiek jest 
merytoryczny, wykonuje zadania na naleŜytym poziomie to nie przyświeca to ani prawicy, 
ani lewicy usunięcie go, Ŝe niewaŜne czy jest dobry czy zły musi być nasz Skarbnik.  
Co do budŜetu no pewnie, Ŝe moŜna się zgodzić tutaj z 18-ma jego nowelizacjami, ale moŜna             
o tyle wybaczyć, Ŝe nie był on zmniejszany, źle zaplanowany i ciągle nam gdzieś brakuje,               
a z zaplanowanych dochodów 75,5 miliona zł było 80 milionów zł. Chyba to dobrze. 
Oczywiście to nie tylko jest sukces tu powiatu, Zarządu, bo myślę, Ŝe dobrze to świadczy 
równieŜ o sytuacji w kraju. Praktycznie nie znam budŜetu gminy, który by miał mniejsze 
dochody w 2007 r. jak w 2006r. kaŜdy miał większe, a Stryków to juŜ chyba kilka razy 
większe. To dobrze świadczy o tym, Ŝe ta gospodarka ruszyła i myślę, Ŝe powiat teŜ korzysta 
na tym i oby te dochody były większe, które moŜna przeznaczać na dobrą politykę chociaŜby 
w drogownictwie czy w oświacie. Zarząd przyjął pewną politykę jeŜeli chodzi                               
o termomodernizacje szkół. Jest to dobra inicjatywa, poniewaŜ mieszkańcy Ozorkowa, 
Głowna czy Aleksandrowa wiedzą jak są rozłoŜone środki finansowe i kiedy w danej szkole 
zadanie to będzie realizowane.  Na szczególne podkreślenie zasługuje inwestycja, która była 
sztandarową inwestycją ubiegłego roku tj. skrzyŜowanie „majowe”.  Tu naleŜy pogratulować 
Zarządowi, Ŝe trzy instytucje (powiat, miasto i Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych                 
i Autostrad) się porozumiały i udało się dokonać realizacji tego zadania.  Na pewno jest to 
inwestycja, którą moŜemy się pochwalić. Pamiętamy, Ŝe na inwestycję tę zdjęte były środki 
przeznaczone na inne zadania.  Obecnie realizowana jest budowa parkingu przy Zespole 
Szkół Ogólnokształcących im. Stanisława Staszica w Zgierzu.  Poprawia to wizerunek miasta 
i powiatu. Na pewno jest to korzystne dla obrazu naszej działalności wszystkich, bo przecieŜ 
jeŜeli społeczeństwo ocenia działalność powiatu jako całości to ocenia nas jako radnych,                                 
ale przez działanie równieŜ Zarządu.  
JeŜeli chodzi o kwestie majątku czy jest aŜ takie waŜne czy my weźmiemy 500 tysięcy zł           
czy nie za dany obiekt. W budŜecie ponad 80 milionów złotych wiele to byśmy nie 
zwojowali. Ale myślę, Ŝe jeŜeli przekazujemy obiekt  za złotówkę miastu to my nie 
marnotrawimy społecznych środków finansowych, przecieŜ to pozostaje w majątku 
wspólnoty samorządowej  szerzej pojmowanej. JeŜeli byśmy przekazali to panu Kowalskiemu 
i jego wzbogacili to na pewno moŜna to negować. Dzisiaj tam gdzie tylko moŜna, to za 
przysłowiową złotówkę stają się właścicielami mieszkań osoby prywatne  i nikt tutaj się nie 
dziwi, Ŝe jest przekazywany majątek spółdzielczy  czy państwowy w ręce prywatne, się mówi 
Ŝe będzie to lepiej zarządzane.  JeŜeli budynek nasz powiatu był budynkiem mieszkalnym              
i jego przekazaliśmy gminie to uwaŜam nie jest to przyczyna do krytykowania działań 
Zarządu, tym bardziej Ŝe stało to się za zgodą nas radnych. Czasem obiekt przekazany będzie 
w inny sposób zarabiał i w inny sposób da środki ogólno budŜetowe, które przecieŜ są 
wykorzystywane, bo dotacje państwa są największą częścią naszego budŜetu. Klub Radnych 
Bezpieczny Powiat współuczestniczy w zarządzaniu powiatem, jest zadowolony z Zarządu. 
Chcę przyznać, Ŝe mnie jako Przewodniczącemu Rady współpraca cały rok układa się 
bezkonfliktowo, nie było Ŝadnych niedomówień. Myślę, Ŝe ze składu 27 radnych optymalny 
Zarząd został wyłoniony. MoŜemy być dumni z tego Zarządu, składu osobowego,                          
z wykonania budŜetu i jeŜeli będzie to trwało w podobnym tempie to myślę, Ŝe ta III kadencja 
ma szansę na pewno w dobrym stylu zostać zakończona, z duŜym efektem powiatu 
szczególnie dla naszych mieszkańców. Klub Radnych Bezpieczny Powiat będzie głosował za 
udzieleniem absolutorium i dziękuje Zarządowi za 2007 rok.” 
 
Ad. 5f) 
Radny Wojciech Budziarski oznajmił, Ŝe dzisiaj jest okazja na podsumowanie pewnych 
działań, pewnych prac. Radnego przede wszystkim niepokoi zbyt szybka sprzedaŜ majątku. 
Pozbycie się tego majątku moŜe doprowadzić do rozwiązania Starostwa, bo po co Starostwo, 
bez zadań. Na jednej z poprzednich sesji radny wspomniał o moŜliwości zawiązania spółki 
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przez powiat, Ŝeby moŜna było na tym majątku zarabiać bez konieczności jego pozbywania 
się, sprzedaŜy. Radny czytał artykuł w prasie, Ŝe w podobnej sytuacji w Powiecie 
Wieruszowskim szpital powiatowy został przekształcony w spółkę prawa handlowego ze 
100% udziałem powiatu. Jest to moŜliwe, moŜna zarabiać pieniądze.  Sprzedaje się tylko raz, 
później juŜ nie ma powrotu.  
Radnego niepokoi równieŜ informacja uzyskana na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, 
Leśnictwa i Ochrony Środowiska, Ŝe nie doszła do skutku umowa dotycząca przekazania 
Zespołu Szkół Rolniczych w Bratoszewicach Ministerstwu Rolnictwa. „A więc to jest  
znowuŜ obciąŜenie naszego powiatu. To co juŜ się wydawało, Ŝe jest to temat zakończony,             
Ŝe ten Zespół Szkół z kompleksem pałacowym zostanie przekazany Ministerstwu Rolnictwa  
no Zarząd jednak nie sprostał w swoim zadaniu, a to będzie nas troszkę boleć.”   
Natomiast radny cieszy się, Ŝe coś drgnęło w sprawie, którą wielokrotnie podnosił                         
tj.  północnej obwodnicy miasta Zgierza. Na początku tego roku został podpisany list 
intencyjny między wójtem, prezydentem i starostą. To jest dobra informacja dla mieszkańców 
stolicy powiatu.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk złoŜył następujące uwagi dotyczące odpowiadania i konsekwencji 
pracy Zarządu: 
• W dniu dzisiejszym radny otrzymał odpowiedź, Ŝe inwestycja skrzyŜowanie                            

ul. Parzęczewska i ul. Gałczyńskiego mimo, Ŝe Komisja BudŜetowa wnioskowała                       
o znalezienie środków, zostaje przesunięta na kolejny rok. Czyli od 2002 r. do 2009r.              
w tej sprawie nie drgnęło nic.  To jest właśnie system konsekwencji pracy Zarządu. 

• Radny próbował doprowadzić do spotkania w sprawie MłodzieŜowego Domu Kultury                   
w Zgierzu uzyskując akceptację wszystkich osób, które ewentualnie brałyby udział, czyli 
między innymi Prezydenta Miasta Zgierza, Przewodniczącej Komisji Oświaty Rady 
Powiatu Zgierskiego  i Rady Miasta Zgierza. Niestety przez 3 miesiące Starosta nie był                
w stanie znaleźć terminu.  

W opinii radnego tak długie rozciąganie spraw skierowanych do Zarządu wskazuje o jakimś 
takim trochę lekcewaŜącym podejściu do sprawy. 
 
Starosta w imieniu Zarządu podziękował za dyskusję, która „dowodzi jednego, Ŝe problem 
związany z budŜetem, jego kształtem, wykonaniem ma szczególnie istotne znaczenie dla nas 
wszystkich  tutaj siedzących i to bez względu na układy, koneksje polityczne itd.                              
Ja oczywiście przyjmuję słowa krytyki kierowane pod adresem Zarządu, bo nikt nie jest 
doskonały. Jeszcze nikogo takiego nie było i nikogo takiego nie będzie. Ale mówienie o tym, 
Ŝe Zarząd źle prowadził politykę w zakresie  budŜetu jest dla Zarządu krzywdzące. Tym 
bardziej krzywdzące jest mówienie, Ŝe Zarząd zachowywał się zachowawczo wręcz 
asekuracyjnie, no bo jak w takim razie to twierdzenie odnosi się do zmian, które my 
przeprowadziliśmy w budŜecie, czyli kompleksowe zmodyfikowanie zadań inwestycyjnych 
przyjętych w pierwotnym projekcie budŜetu. Nie jest to chyba działanie zachowawcze. Jak  
moŜna przyjąć, Ŝe Zarząd działa zachowawczo, jeŜeli pomimo braku jakichkolwiek środków 
w budŜecie byliśmy w stanie w ubiegłym roku przyznać podwyŜki: w sferze oświatowej 5%, 
pracownikom domów pomocy społecznej, pracownikom Powiatowego Urzędu Pracy, 
pracownikom Starostwa Powiatowego – gdzie tu asekuranctwo? JeŜeli mówimy                           
o asekuranckim, zachowawczym działaniu Zarządu, no to jak w takim razie traktować 
działania Zarządu, których wcześniej nie było, polegające na tym, dzięki właściwemu 
zagospodarowaniu środków byliśmy w stanie wymienić stolarkę okienną w placówkach 
oświatowych - gdzie tu asekuranctwo? Jak moŜemy przyjąć zarzut, Ŝe niewłaściwie prowadzi 
się politykę związaną z inwestycjami drogowymi jeŜeli jedyną tak naprawdę inwestycją,               
bo na to nam pozwalał budŜet ubiegłoroczny, była budowa skrzyŜowania ul. 1 Maja                       
z ul. 3 Maja w Zgierzu.    
Nawiązując do słów, które tutaj padły oczywiście pojawiają się zdania, teorie, które negują 
dalsze funkcjonowanie samorządów powiatowych, nie wiemy co nam przyniesie przyszłość, 
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ale naszych działań na pewno nie moŜna sprowadzać czy traktować jako uzasadnienia do 
teorii, Ŝe funkcjonowanie samorządu powiatowego jest zbędne. Przypomnę, Ŝe powierzenie 
prowadzenia MłodzieŜowego Domu Kultury w Aleksandrowie Łódzkim Gminie 
Aleksandrów jest to efekt wcześniejszych ustaleń, czyli partnerskiego porozumienia 
pomiędzy dwoma podmiotami tzn. Gminą Aleksandrów Łódzki i Powiatem Zgierskim. Nikt 
nikogo do niczego nie zmuszał. Jeśli chodzi o bieŜące utrzymanie dróg to Gmina Miasto 
Ozorków juŜ od kilku lat zajmuje się bieŜącym utrzymaniem dróg powiatowych na terenie 
administracyjnym swego miasta równieŜ w wyniku porozumienia zawartego między dwoma 
niezaleŜnymi podmiotami.  
Z jednej strony słyszałem teŜ zarzut, Ŝe zamiast sprzedawać jakieś nieruchomości 
przekazujemy je samorządowi za symboliczną złotówkę, a z drugiej strony słyszę,                           
Ŝe dokonujemy wręcz łupieszczej sprzedaŜy mienia komunalnego. Tak nie jest.                             
Za przeniesieniem tego kompleksu na rzecz Gminy Miasto Zgierz przemawiały wcześniejsze 
ustalenia z władzami miasta. Ta sprzedaŜ, która miała miejsce jest uzasadniona i celowa,            
no  właśnie dzięki temu dochody są zrealizowane w kwocie ponad 100%, więc tutaj nie widzę 
za bardzo złych aspektów naszych działań. Na pewno nie był to budŜet zachowawczy skoro 
zrealizowaliśmy inwestycję, która wcześniej nie była przewidziana, jeŜeli byliśmy w stanie 
zwiększyć wynagrodzenia praktycznie wszystkich pracowników podległych w jakikolwiek 
sposób Starostwu, chociaŜ na ten cel nie było złotówki. Nie widzę tu jakiegoś działania 
zachowawczego. Rozpoczęliśmy prace termomodernizacyjne i cały czas je kontynuujemy.              
Ja przyjmuję oczywiście krytykę ze strony opozycji, bo ma do tego prawo i taka jest jej rola 
tylko prosiłbym, Ŝeby ona była rzeczywiście merytoryczna. Rzeczywiście niejednokrotnie 
zdarzało się tak, Ŝe projekty uchwał dotyczące zmian w budŜecie trafiały pod obrady Rady              
w ostatniej chwili, ale w imieniu swoim i Zarządu deklaruje państwu, Ŝe nie było to 
przejawem złej woli czy próby manipulowania wydatkami budŜetowymi, tylko niestety takie 
mamy czasy, Zarząd odpowiadał na zmiany, które zachodziły w stanach faktycznych i na te 
zmiany w ten sposób musieliśmy reagować.  
JeŜeli chodzi o ZSR w Bratoszewicach  nie wiem za bardzo czy to się przekłada na budŜet 
tegoroczny, jakie mielibyśmy straty ponieść z tego tytułu. Prowadzone były rozmowy                     
z Ministerstwem Rolnictwa. Z naszej strony formalne przesłanki wszystkie zostały spełnione 
czego dowodem były równieŜ uchwały podejmowane przez Radę w tej kwestii, między 
innymi wydzielenie z tej placówki kierunków nierolniczych i utworzenie w tym celu 
specjalnie technikum. Dlaczego się stało tak, Ŝe Ministerstwo nie przejęło placówki my nie 
wiemy, to pytanie nie do nas tylko do obecnego rządu.  
Powiat Zgierski jest powiatem o ciągle jeszcze wysokiej stopie bezrobocia, o wielu 
nierozwiązanych problemach wobec powyŜszego chyba nie ma miejsca na politykę. Poza tym 
rozmawia się z tymi, którzy chcą rozmawiać.” 
 
Skarbnik nawiązując do wypowiedzi radnego Tomczaka powiedział, Ŝe „nie czuje się 
generalnie przedmiotem spadku. Spadek zazwyczaj jest czymś co się otrzymuje po jakiejś 
śmierci. Nie słyszałem o tym, Ŝeby  Samoobrona juŜ przestała istnieć. Natomiast moŜe tak 
przypomnę panu radnemu Tomczakowi rok 2005, bo wówczas miało miejsce odwołanie 
Starosty z Samoobrony i zapewnie mówiąc o tym spadku miał pan na myśli pana 
Jarzębowskiego. Przypomnę równieŜ o tym, Ŝe po tym odwołaniu koalicja jaka rządziła do 
końca II kadencji… między innymi w tej koalicji był Klub o nazwie Wspólnota 
Samorządowa i ten Klub akceptował działania moje. Rozumiem, Ŝe nazwa Klubu pozostała ta 
sama tym samym mogę się cieszyć, bo Klub równieŜ akceptuje moje działania w tej III 
kadencji. Dlaczego mówię o tej Wspólnocie, wiem o tym, Ŝe pan radny działał w tej 
Wspólnocie. Mało tego kiedyś taki periodyk się ukazywał o nazwie „Nasz Powiat Zgierski”  
pamiętam, Ŝe tam pan radny kilka takich cierpkich słów pod moim adresem pisał, ale taka jest 
widocznie pana radnego rola.” 
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Następnie Skarbnik przedstawił jak kształtowała się rezerwa ogólna w roku 2007, i tak:  
Plan pierwotny rezerwy wynosił 200.000 zł, natomiast po zmianach plan zamknął się kwotą 
496.092,91 zł. Ta rezerwa była zwiększana w ciągu roku budŜetowego 7 uchwałami Rady 
Powiatu Zgierskiego i łącznie te zwiększenia wyniosły 888.011 zł. Natomiast zmniejszenia 
były dokonywane przez Radę Powiatu Zgierskiego w jednym przypadku i była to kwota 
42.300 zł, która związana była z wyrokiem Trybunału Konstytucyjnego o moŜliwości 
odchodzenia na wcześniejszą emeryturę męŜczyzn w wieku  60 lat i  35 letnim staŜem pracy. 
Zmniejszenia były dokonywane takŜe przez Zarząd zgodnie z art. 188 ust. 1 pkt 2 ustawy               
o finansach publicznych. Zarząd podjął 19 uchwał w tym zakresie przeznaczając środki 
między innymi: 
• 29.700 zł na realizację zadań zgodnie z ustawą o poŜytku publicznym i wolontariacie, 
• 60.000 zł na dokonanie adaptacji siedziby Zespołu Szkół Zawodowych w Ozorkowie  

związanej z przeniesieniem Zamiejscowego Oddziału Wydziału Komunikacji, 
• 20.000 zł na wymianę okien  i drzwi frontowych w Zespole Szkół Nr 1 w Głownie, 
• 12.000 zł na elektroniczną rekrutację uczniów do szkół ponadgimnazjalnych, 
• na monitoring wizyjny w placówkach oświatowych, 
• 55.000 zł na zakup łóŜek szpitalnych w DPS w Ozorkowie, 
• na dokonanie niezbędnych ekspertyz i zabezpieczenie budynku MDK w Zgierzu po 

wypadku. 
 
Radny Henryk Tomczak  odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy powiedział „panie 
Skarbniku zdaje mi się, Ŝe panu się role pomyliły. JeŜeli jakiekolwiek z mojej strony zdanie 
padło w kierunku pana jako Skarbnika to takie, Ŝe w porę pan Zarządu nie powiadomił                   
o wymagalnym zobowiązaniu. Koniec kropka. I nie rolą Skarbnika, a radnych jest ocena 
pewnych zdarzeń politycznych i ja nakreśliłem jak wygląda mama polityczna. Czy pan się 
wstydzi dzisiaj Samoobrony, czy nie ja tego nie wiem. Bardzo bym prosił, Ŝeby pan się nie 
wdawał w dyskusje i kieruje równieŜ prośbę do pana Starosty, Ŝeby  wytłumaczył panu 
Skarbnikowi jaka jest jego rola i Ŝe jak jest sesja absolutoryjna to się nie powinien wdawać              
w dyskusje, w które wdawać się nie powinien. I jak było proszę pana 5 lat temu doskonale 
pamiętam i pamiętam o wielu jeszcze rzeczach, ale nie dzisiaj jest miejsce, Ŝeby dyskutować 
o tym równieŜ jaką rolę w tym czasie odgrywał pan.” 
 
Ad. 6 
Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu Powiatu 
Zgierskiego za rok 2007 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  14 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu   11 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/178/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 2008r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania 
budŜetu Powiatu Zgierskiego za rok 2007 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Ad. 7 
Projekt uchwały w sprawie  udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Zgierskiego za rok 
2007 z tytułu wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  15 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu   11 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/179/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 2008r. w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 
Zgierskiego za rok 2007 z tytułu wykonania budŜetu Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik 
nr 19 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1135.  
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1225. 
 
Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady Pawłowi 
Wawrzyńczakowi. 
 
Ad. 8a) 
Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku o czasowe zaprzestanie działalności 
Oddziału Chorób Wewnętrznych i Oddziału dla Przewlekle Chorych w Powiatowym Zespole 
Opieki Zdrowotnej w Zgierzu stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Członek Zarządu Powiatu Bogdan Jarota przedstawił projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przekazał opinię Komisji do projektu uchwały. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk zadał pytanie czy przewlekle chorzy, którzy w tym czasie byli 
leczeni, po miesięcznej przerwie będą mieli szansę wrócić do tego szpitala, czy nie będzie  juŜ 
moŜliwości powrotu. Czy to nie jest teŜ okazja do pozbycia się bardzo, bardzo przewlekle 
chorych, których moŜna w tym momencie przenieść do innych szpitali.   
 
Członek Zarządu przeprosił za nieobecność dyrektora PZOZ w Zgierzu. Dyrektor jest  na 
wyjeździe słuŜbowym. Jednak z informacji przekazanych przez dyrektora takich obaw nie 
ma, jest to zaplanowane.  Przyjęcia na Oddziały będą w taki sposób się odbywały, Ŝeby jak 
najmniej kolidowało to z zamknięciem. Natomiast jeŜeli zajdzie jakakolwiek potrzeba 
przeniesienia do innego szpitala chorego to zostanie to uczynione. Takie coroczne miesięczne 
przerwy są jak gdyby wpisane w harmonogram pracy szpitala. Natomiast jeśli chodzi                    
o kontrakt to zgodnie z zapewnieniem dyrektora zostanie on wypełniony w 100% .  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk poprosił, aby „ta odpowiedź została sprawdzona, bo troszeczkę ona 
jest na zasadzie domysłu i w jakimś sensie przekazana mi w dowolnej formie, ale wiąŜąca tak 
lub nie, lub to nie ma wpływu. Bo jest to bardzo ogólna odpowiedź i nie wiem czy pan jest               
w stanie stuprocentowo gwarantować swoje słowa.” 
 
Członek Zarządu w odpowiedzi poinformował, iŜ na Radzie Społecznej  jak i na Komisji 
Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Powiatu Zgierskiego ten problem był omawiany. 
Dyrektor zapewniał, Ŝe nie ma Ŝadnego niebezpieczeństwa w związku z czym odpowiedział 
radnemu, Ŝe nie ma.  
 
Wiceprzewodniczący Rady poprosił radnego Adama Bączyka jako lekarza o wypowiedź               
w tym zakresie   
 
Radny Adam Bączyk oznajmił, Ŝe jest lekarzem, ale części przychodnianej, w związku                 
z tym nie moŜe  odnosić się do pracy Oddziału. W odczuciu radnego wykonanie jakiś 
remontów czy innych czynności wskazanych w projekcie uchwały uzasadniają zatrzymanie 
Oddziału. Natomiast czy to jest najlepsza forma wypełnienia kontraktu to jest to sprawa do 
dalszej dyskusji.  
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Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/180/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 2008r. w sprawie zaopiniowania wniosku o czasowe 
zaprzestanie działalności Oddziału Chorób Wewnętrznych i Oddziału dla Przewlekle Chorych 
w Powiatowym Zespole Opieki Zdrowotnej w Zgierzu stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Ad. 8b) 
Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr IX/80/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                      
29 czerwca 2007r. w sprawie zasad i trybu udzielania ulg w spłacaniu naleŜności pienięŜnych, 
do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, przypadających Powiatu 
i jego jednostkom organizacyjnym stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/181/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 2008r. w sprawie zmiany uchwały nr IX/80/07 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 29 czerwca 2007r. w sprawie zasad i trybu udzielania ulg w spłacaniu 
naleŜności pienięŜnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, 
przypadających Powiatu i jego jednostkom organizacyjnym stanowi załącznik nr 23                     
do protokołu. 
 
Ad. 8c) 
Projekt uchwały w sprawie  ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom 
niepublicznym stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Jacek Brzeziński w imieniu 
Zarządu przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przejął prowadzenie obrad. Przedstawił opinie Komisji do projektu 
uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/182/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 2008r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji szkołom niepublicznym stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
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Ad. 8d) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia             
27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008                          
– druk „A’’ stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk zapytał, dlaczego środki zabezpieczone w ramach „Akcja zima” 
przeznacza się na ul. Sikorskiego w Głownie. Dlaczego akurat ta droga, a nie inna.  
 
Starosta wyjaśnił, iŜ po pierwsze ta inwestycja jest ujęta juŜ w Planie Rozwoju Lokalnego,               
a po drugie ta inwestycja jest juŜ rozpoczęta. Z uwagi na fakt, Ŝe zachodzi konieczność 
dofinansowania rozpoczętej inwestycji stąd właśnie taka decyzja.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/183/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 2008r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2007 stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Ad. 8e) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia             
27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008                        
– druk „B’’ stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/184/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 2008r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2007 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Ad. 8f) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia             
27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2008                          
– druk „C’’ stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/185/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 2008r. w sprawie zmiany uchwały nr XIV/144/07 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 27 grudnia 2007r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego  na rok 2007 stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Ad. 8g) 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie Energetyce Boruta Sp. z o. o. 
bonifikaty od ceny sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Zgierskiego 
połoŜonej w Zgierzu przy ulicy Chemików 5a stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Naczelnik Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru i Nieruchomości Joanna Rokicka 
przekazała informację, o którą zwróciła się Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 
Przestrzennej, mianowicie: jakie są ceny tego typu działek oraz w jakiej wysokości pobierana 
jest opłata od Energetyki Boruta Sp. z o. o. za dzierŜawę tej działki.  
Jak wynika z treści uchwały cena całej nieruchomości wynosi 87.000 zł i to jest zarówno cena 
gruntu jak i cena budynku. To jest cena oczywiście wynikająca z aktualnego szacunku 
wykonanego na zlecenie Powiatu Zgierskiego wykonanego przez rzeczoznawcę 
majątkowego. 
Odnośnie czynszu dzierŜawnego to taki czynsz do tej pory nie był pobierany. 
 
Radny Henryk Tomczak stwierdził, Ŝe udzielanie bonifikat juŜ weszło Zarządowi w krew.                
Z  uzasadnienia wynika, Ŝe Powiat Zgierski ma udzielić bonifikaty, poniewaŜ Energetyka 
Boruta Sp. z o. o. wniosła taką prośbę o jej udzielenie. Zdaniem radnego, Ŝeby stracić                          
25.000 zł,  to trochę za mało, Ŝe oni o to proszą.  
 
Radny Wiesław Gajos zapytał, czy Powiat Zgierski jest równieŜ właścicielem stacji TRAFO. 
 
Naczelnik odpowiedziała, Ŝe budynek i grunt naleŜy do Powiatu Zgierskiego, natomiast 
urządzenia stacji transformatorowej powiat właścicielem nie jest.  Bonifikata ma obejmować 
całość ceny tej nieruchomości tj. 87.000 zł za budynek i za grunt.  
 
Radny Wiesław Gajos poprosił o podanie, jakie przesłanki spowodowały, Ŝe Zarząd Powiatu 
wystąpił o udzielenie bonifikaty tej Spółce. 
 
Starosta oznajmił, Ŝe prowadzone były rozmowy. Cały obiekt jest wykorzystywany tylko na 
takie cele, nie moŜe być wykorzystany na Ŝadne inne. Propozycje złoŜył Zarząd Energetyki 
Boruta Sp. z o. o., czyli podmiotu, który juŜ od lat funkcjonuje na terenie Zgierza. Zarząd 
Powiatu uznał, Ŝe i tak nieruchomość nie moŜe być wykorzystana na Ŝadne inne cele, 
urządzenie stacji transformatorowej stanowi własność Energetyki Boruta wobec powyŜszego 
to było takie uzasadnienie, czyli unormowanie stanu prawnego terenu, który leŜy pod stacją 
TRAFO.  To nie jest nieruchomość, która moŜe być wykorzystana na cele deweloperskie. 
Sam budynek jest wykorzystywany jako trafostacja, pod budynkiem są zwoje kabli 
energetycznych, które słuŜą przesyłowi energii.  Oczywiście Rada moŜe nie wyrazić zgody na 
udzielenie Energetyce Boruta Sp. z o. o. bonifikaty od ceny sprzedaŜy tej nieruchomości. 
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Radny Wiesław Gajos był zainteresowany, dlaczego nie był pobierany od Energetyki Boruta 
czynsz dzierŜawny. Ponadto udzielenie bonifikaty w wysokości 62.000 zł radny uwaŜa za 
błąd ze strony Zarządu Powiatu.  
 
Radny Krzysztof Kozanecki zapytał czy Zarząd zastanawiał się, czy gdyby Rada nie wyraziła 
zgody na udzielenie bonifikaty w tej wysokości i w konsekwencji Energetyka Boruta                     
Sp. z o. o. nie kupiła by tej działki, wchodziłaby wtedy kwestia dzierŜawy skoro do tej pory 
jej nie było. Czy np. od poniedziałku mogłaby by zaistnieć dzierŜawa, jeśli tak to za jakie 
pieniądze.  
 
Starosta odpowiedział, Ŝe w  przypadku braku zgody Rady Zarząd będzie rozmawiał na temat 
zbycia nieruchomości bez tej bonifikaty, a jeŜeli nie to będzie się zastanawiał „nad innym 
tytułem do korzystania z tego przez Zakład Energetyczny”.  
 
Naczelnik wyjaśniła, Ŝe oczywiście kaŜda nieruchomość moŜe być przedmiotem bardzo wielu 
róŜnych praw nie tylko przedmiotem sprzedaŜy, ale równieŜ umowy dzierŜawy. W takiej 
sytuacji moŜna wyobrazić sobie, Ŝe ta nieruchomość będzie równieŜ tu przedmiotem zawarcia 
konkretnej umowy z czynszem, który naleŜy albo jednostronnie ustalić przez Zarząd Powiatu     
w drodze stosownej uchwały określającej stawkę lub teŜ moŜe być to stawka negocjowana             
z podmiotem umownym. Natomiast dzierŜawa nie była pobierana do tej pory dlatego,                 
Ŝe jeszcze do niedawna Energetyka Boruta właściwie obsługiwała tylko nieruchomość 
powiatową. Dopiero od niedawna  podmiot ten świadczy usługi na rzecz innych podmiotów.  
 
Radny Wiesław Gajos z powyŜszej wypowiedzi zrozumiał, Ŝe dlatego nie był pobierany 
czynsz dzierŜawny bo podmiot ten obsługiwał (dostarczał energię elektryczną) powiatowe 
budynki. Czy robił to za darmo, czy stosował jakieś ulgi w stosunku do zasobów 
powiatowych?  
Następnie radny nawiązując do zapisu z uzasadnienia „Energetyka Boruta Sp. z o. o. jest 
zainteresowana nabyciem na własność przedmiotowej nieruchomości, wnosząc jednocześnie 
o udzielnie bonifikaty od ceny sprzedaŜy.” uwaŜa, Ŝe jeŜeli Spółka jest zainteresowana, czyli 
ma w tym interes. W związku z tym zwrócił się do radnych o to, aby nie podejmować 
przedmiotowej uchwały, a Zarząd o rozwaŜenie wydzierŜawienia nieruchomości za określoną 
kwotę lub sprzedaŜy za pełną wartość.  
 
Przewodniczący Rady po konsultacji z Wiceprzewodniczącymi i Zarządem zaproponował, 
aby Rada w tej chwili przeszła do procedowania nad kolejnym punktem porządku obrad.             
Po nim ogłosi przerwę, Zarząd w tym czasie się zastanowi i po przerwie Rada powróci do 
kontynuacji  obecnego punktu.  
Przewodniczący nie stwierdził głosów sprzeciwu. 
 
Ad. 8h) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/156/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 
29 lutego 2008r. w sprawie ustalenia zasad korzystania ze stołówek szkolnych stanowi 
załącznik nr 33 do protokołu. 
 
Wicestarosta przedstawił projekt uchwały.   
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XVIII/186/08 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 25 kwietnia 2008r. w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/156/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 lutego 2008r. w sprawie ustalenia zasad korzystania ze 
stołówek szkolnych stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1305.  
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1330. 
 
Ad. 8g) 
Starosta w imieniu Zarządu wnioskował o wycofanie z porządku obrad punktów 8g i 8i, czyli: 
• projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie Energetyce Boruta Sp. z o. o. 

bonifikaty od ceny sprzedaŜy nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Zgierskiego 
połoŜonej w Zgierzu przy ulicy Chemików 5a, 

• projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/176/08 Rady Powiatu Zgierskiego 
z dnia 28 marca 2008r. w sprawie upowaŜnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do 
zaciągnięcia zobowiązań na realizację zadania pn. „Budowa sali gimnastycznej przy ZSZ                                      
w Aleksandrowie Łódzkim”.  
Starosta słyszał, Ŝe odnośnie tego projektu uchwały były kontrowersje na Komisji 
BudŜetowo-Finansowej i zarzut, Ŝe zbyt późno materiał został przedstawiony. śeby 
uniknąć tego zarzutu Zarząd podjął decyzję o przesunięciu tego projektu uchwały na 
przyszły miesiąc.  

 
Radny Tadeusz Iwaniuk poinformował, iŜ poprosił osobę obsługującą o zapis z posiedzenia 
Komisji BudŜetowo-Finansowej, który wykorzysta w interpelacji na następnej sesji.  
Jednocześnie oznajmił, iŜ sytuacja wyglądała w ten sposób, Ŝe na pytanie radnego dotyczące 
przyczyn powstania róŜnicy w cenie Zarząd gwałtownie wstał, obraŜony wyszedł, następnie  
wrócił i powiedział, Ŝe skoro są ataki na Zarząd on tą uchwałę zdejmuje. Radny boi się,                     
Ŝe jego pytanie mogło spowodować, Ŝe w jakimś sensie prace zostaną opóźnione                          
w Aleksandrowie. Jest mu niezmiernie przykro, ale jako radny nie moŜe pozwolić sobie na to 
Ŝeby tak być traktowany, wręcz lekkim szantaŜem. „To nie jest zachowanie właściwe 
uwaŜam, bo po to była Komisja Ŝeby dyskutować, a nie Ŝeby zamykać usta groźbą zdjęcia 
punktu.” 
 
Wicestarosta powiedział „z całym szacunkiem panie radny ze strony pana, takŜe niech to 
będzie  na taśmie sesji Rady, pojawił się zarzut, Ŝe zbyt późno ten projekt uchwały Ŝeśmy 
złoŜyli. Trudno, skoro to dzisiaj tego typu argument juŜ nie po raz pierwszy pada i my rzutem 
na taśmę pewne sprawy robimy, bo nie moŜemy wykonać wcześniej, będziemy starali się 
procedować jak najdłuŜej nad wszystkim.” 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk odnosząc się do wypowiedzi Wicestarosty oznajmił „to nie był 
główny mój zarzut, ale nie zmienia to faktu, Ŝe taka jest prawda.”  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Zarządu: 
1. o zdjęcie z porządku obrad pktu 8g – projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 

udzielenie Energetyce Boruta Sp. z o. o. bonifikaty od ceny sprzedaŜy nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Zgierskiego połoŜonej w Zgierzu przy ulicy Chemików 5a 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. 
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2. o zdjęcie z porządku obrad pktu 8i – projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały                     
Nr XVII/176/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 28 marca 2008r. w sprawie 
upowaŜnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do zaciągnięcia zobowiązań na realizację 
zadania pn. „Budowa sali gimnastycznej przy ZSZ w Aleksandrowie Łódzkim” 

Za przyjęciem głosowało  14 radnych. 
Przeciw głosowało     4 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    8 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła.  
 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/176/08 Rady Powiatu Zgierskiego                  
z dnia 28 marca 2008r. w sprawie upowaŜnienia Zarządu Powiatu Zgierskiego do 
zaciągnięcia zobowiązań na realizację zadania pn. „Budowa sali gimnastycznej przy ZSZ               
w Aleksandrowie Łódzkim” stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Ad. 9 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 
Powiatu stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  
 
Ad. 10 
Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił informację.  
 
Ad. 11 
Starosta oświadczył, iŜ odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych Zarząd udzieli                 
na piśmie w statutowym terminie.  
 
Ad. 12 
Radny Krzysztof Kozanecki zapytał czy w świetle wycofania z porządku obrad pktu 8i jest 
szansa na rozpoczęcie realizacji budowy sali gimnastycznej przy Zespole Szkół Zawodowych 
w Aleksandrowie Łódzkim jeszcze w tym roku.   
 
Starosta odpowiedział, iŜ pozostaje w przekonaniu, Ŝe tak. Zarząd przygotował ten projekt 
uchwały sądząc, Ŝe spotka się ze zrozumieniem termin. Jak nadmieniał wcześniej, Ŝe nie 
zawsze jest tak, Ŝe to jest jakieś niechlujstwo Zarządu, z którego wynika taki a nie inny termin 
przedkładania projektów uchwał. Kosztorys na tak powaŜną inwestycję, zgodnie                          
z obowiązującymi przepisami, co jakiś czas musi być aktualizowany i na to nikt z nas wpływu 
nie ma - takie są przepisy.  Ta aktualizacja wpłynęła teraz niedawno. Na ostatnim posiedzeniu 
Zarząd  ją przeanalizował i uznał za stosowne przygotowanie tego projektu uchwały. Intencje 
są szczere, Zarząd niczego nie chciał ukryć, nie chciał radnych niczym zaskoczyć. JuŜ 
wcześniej były takie zarzuty, Ŝe Zarząd przygotowuje wszystko na ostatnią chwilę wobec 
powyŜszego Zarząd dostosuje się do Ŝyczeń radnych i materiały rzeczywiście będą 
przygotowywane wcześniej. Tylko później pewnie Zarząd spotka się z zarzutem,                            
Ŝe przygotowuje zbyt wolno, albo nie reaguje na to co się w danej chwili dzieje. Zarząd liczył, 
Ŝe nie będzie tego typu zarzutu przy tej uchwale.  
 
Radny Krzysztof Kozanecki oznajmił, iŜ odczuł to jako swoistą karę za krytykę. Nie do 
radnego naleŜy ocena czy krytyka przedstawiona przeze niego była konstruktywna, czy nie, 
natomiast wydaje mu się, Ŝe miał rzetelne prawo do przedstawienia takiego stanowiska Klubu 
Radnych Platformy Obywatelskiej. Nie myślał, Ŝe  konsekwencje jakie Zarząd wyciągnie                 
z tego powodu będą godziły nie w Zarząd tylko w społeczność szkolną Zespołu Szkół 
Zawodowych w Aleksandrowie Łódzkim. Szkoda, Ŝe to co teraz Starosta powiedział gładko           
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i szybko w sprawie uzasadnienia tego projektu uchwały nie powiedział Wicestarosta  
Karpiński na posiedzeniu Komisji BudŜetowej tylko obraził się za pytanie dotyczące powodu 
zwiększenia kosztów. Pan radny pytając się o to miał prawo nie wiedzieć jakie są procedury 
ustawy o zamówieniach publicznych tzn. Ŝe co jakiś czas kosztorysy będą musiały być 
uaktualniane. Teraz tak, za miesiąc będzie sesja, radny wątpi Ŝeby dla takiej sprawy Zarząd 
zaproponował jakąś sesję nadzwyczajną, by rozpatrzyć tylko tę kwestię. Nie podejrzewa 
członków Zarządu o taki altruizm. „I wyjdzie na to, Ŝe niedługo skończy się jakiś termin                
np. termin pozwolenia na budowę minie i znowu sprawa pierwszej takiej inwestycji…                           
bo przypominam juŜ jest III kadencja samorządu powiatowego, a takiej inwestycji jeszcze 
Powiat Zgierski nie robił i wychodzi na to, Ŝe robić nadal nie będzie.”  
 
Radny Paweł Wawrzyńczak nawiązując do wypowiedzi przedmówcy powiedział „widzę 
drugie dno w tym co pan powiedział przed chwilą, dlatego Ŝe pan się wstrzymał od głosu, 
cały Klub się wstrzymał od głosu Ŝeby zdjąć tą uchwałę.” 
 
Starosta w imieniu Zarządu zadeklarował, Ŝe złoŜy wniosek o sesję nadzwyczajną, której 
przedmiotem obrad będzie ten temat, Ŝeby uniknąć zarzutów, Ŝeby nie komplikować spraw. 
Tylko teŜ Starosta apelował do radnych (niewaŜne opozycja, koalicja) o rozsądek.  
 
Radny Krzysztof Kozanecki w imieniu aleksandrowskiej społeczności podziękował Staroście 
za złoŜoną deklarację.  
Następnie w odpowiedzi radnemu Wawrzyńczakowi wyjaśnił, Ŝe w sprawie zmiany porządku 
obrad głosowanie wstrzymujące teŜ jest głosowaniem praktycznie przeciw. śeby uzyskać 
zmianę porządku obrad trzeba uzyskać co najmniej 14 głosów za, czyli głosy Klubu Radnych 
Platformy Obywatelskiej wstrzymujące się teŜ były głosami przeciw. A poniewaŜ materia 
wniosku odnosiła się do złoŜonej przez Klub krytyki, więc stąd takie zachowanie, a nie inne.  
 
Przewodniczący Rady przypomniał, Ŝe Rada przyjęła zmianę porządku obrad. Budowa sali 
gimnastycznej  jest popierana przez całą Radę i sądzi, Ŝe przez zdjęcie projektu uchwały w tej 
sprawie z porządku obrad inwestycja nie zostanie zatrzymana lub skreślona z budŜetu 
powiatu. Takiego zagroŜenia nie widzi i chyba nie ma takiej moŜliwości.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk wskazał, iŜ przeglądając informację Zarządu Powiatu Zgierskiego               
z realizacji powiatowego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w roku 2007 zauwaŜył dotacje 
doraźne na działalność kulturalną róŜnych placówek w Powiecie Zgierskim. Radnego 
zadziwiła jedna rzecz, Ŝe najniŜsze dotacje przydzielane na wszelkie imprezy będące                        
w powiecie są to dotacje dla organizacji zgierskich – miasta Zgierza. W związku z tym radny 
zapytał czy te jednostki zgierskie występowały o tak malutkie kwoty, czy taka była hojność 
Zarządu.  
Następnie radny zadał pytanie czy trzeba czasami czekać miesiąc, Ŝeby uzyskać informację     
w jakiej wysokości dana impreza zostanie zdotowana, albo czy w ogóle będzie. Radny ma 
takie informacje, Ŝe dość długo to trwa. 
 
Wicestarosta podkreślił, i Ŝ Zarząd nie zajmuje się tylko organizacjami z terenu miasta 
Zgierza, ale organizacjami działającymi na terenie Powiatu Zgierskiego. Poprosi naczelnik 
Wojciechowską, Ŝeby przygotowała informację jakie wnioski były składane z terenu miasta 
Zgierza.   
Natomiast odnośnie pytania drugiego Wicestarosta stwierdził, iŜ nie rozumie o co chodzi              
z tym miesiącem czekania na jakieś rozstrzygnięcia.   
 
Radny Tadeusz Iwaniuk oświadczył, „panie Starosto dobrze napisze to w interpelacji, Ŝeby 
pan mógł spokojnie zrozumieć.”  
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Wicestarosta powiedział „dobrze tylko błędów ortograficznych proszę nie popełniać.”  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk oznajmił „dziękuję za uwagę, doceniam wysokie wykształcenie 
Starosty.” 
 
Radny Krzysztof Gawroński zwrócił się do Starosty z zapytaniem czy nie moŜna by części 
środków Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej skierować na 
edukację społeczną w zakresie ochrony środowiska przed śmieciami. Problem pojawi się              
w sposób na pewno zmasowany, dlatego Ŝe zmieniły się przepisy odnośnie opłat na ochronę 
środowiska, są róŜnego typu regulacje zmuszające mieszkańców do podpisywania 
indywidualnych umów na wywóz śmieci. Mają w tym momencie szeroką akcję w gminie 
Ozorków. Wszyscy wiedzą jak wyglądają lasy rowy przydroŜne i okolice, które nie są 
zamieszkane, które nie podlegają bezpośredniemu nadzorowi róŜnego rodzaju słuŜb.  Radny 
zwrócił się z prośbą, aby część środków z tego Funduszu  skierować na jakieś akcje 
plakatowe, moŜe innego rodzaju akcje, Ŝeby te pieniądze w tym kierunku na ochronę teŜ się 
pojawiły.  
 
Starosta przyznał, iŜ pomysł mu się bardzo podoba. Przy zachowaniu priorytetu 
termomodernizacja placówek, jeŜeli uda się wygospodarować jakieś jeszcze środki to Zarząd 
się nad tym zastanowi. Poprosił radnego o spotkanie w celu omówienia szerzej podniesionego 
tematu.  
 
Radny Wojciech Budziarski poprosił o informacje odnośnie malowania znaków poziomych 
na skrzyŜowaniu ulic 1 Maja i 3 Maja w Zgierzu.  
 
Wicestarosta poinformował, iŜ dotychczasowe malowanie znaków poziomych było 
malowaniem cienkowarstwowym. W odbiorze zostało zapisane, Ŝe wykonawca po sezonie 
zimowym dokona przemalowania na grubowarstwowe.  
 
Przewodniczący Rady przypomniał radnym o obowiązku składania oświadczeń majątkowych.  
 
Ad. 13 
Nie zabierali głosu osoby nie będące radnymi.  
 
Ad. 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             
XVIII sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1455. 

 
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        

 
 
 


